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Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a
declarat că, în condiţiile în care salariile
medicilor au fost majorate, iar spitalele vor fi
dotate în acest an, va depinde doar de
managementul unităţilor respective ca doctorii
să vină şi în spitalele de provincie. Întoarcerea
lor în oraşele de provincie, în urma ultimului
anunţ al ministrului, va aduce avantaje pentru
toată lumea. Rămâne de văzut dacă ambele
părţi îşi vor respecta promisiunile.

SUNT BANI PENTRU INVESTIȚII

“Există o problemă legată de medici la
Giurgiu, dar am întâlnit astfel de situaţii şi la
Ialomiţa sau Călăraşi. (...) În centrele
universitare nu avem această problemă, nici

în Bucureşti. Avem spitale unde medicii care
lucrează efectiv în spital, nu fac gărzi, sunt
medici care fac gărzi doar pe contracte de
gardă. Consiliul Judeţean Giurgiu oferă sprijin
medicilor care vin aici, în sensul că
decontează naveta. Au fost oferite până acum
trei locuinţe, salariile sunt corespunzătoare.
Eu sunt convinsă că atunci când centrele
universitare se vor suprasatura, medicii vor
veni şi aici, pentru că salariile sunt majorate şi
vom dota spitalele, pentru că era foarte
frustrant pentru un medic care a făcut un
rezidenţiat într-un centru universitar să vină
într-un spital care nu are aparatură sau să
vină pentru un salariu foarte mic. Anul trecut
s-au majorat salariile, anul acesta sunt bani
pentru investiţii, din acest moment depinde de
managementul spitalului. I-am întrebat pe
medicii care merg, de exemplu, într-un spital
de provincie în Franţa care este raţiunea
pentru care merg acolo şi nu merg la Tulcea,
Galaţi, în Giurgiu sau la Ploieşti şi mi-au spus:
salarii, aparatură şi respect”, a declarat
Pintea, potrivit Agerpres.

Demnitarul susţine că primii paşi au fost
făcuţi, iar medicii vor alege şi oraşele mai mici
din România.

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, s-a aflat
sâmbătă într-o vizită oficială la Spitalul
Judeţean de Urgenţă Giurgiu pentru a vedea
aparatura în valoare de peste 1, 2 milioane de
lei cu care a fost dotat spitalul prin fonduri de

Medicii trag un semnal de alarmă Anunţ important al ministrului
privind salariile acestor

români! 

Ce avantaje
salariale ar avea

unii români 
dacă se întorc
să lucreze în

provincie

Boală cu mai multe fețe. România, pe
locul 3 în Europa ca rată a mortalității

Ministrul Finanţelor Publice,
Eugen Teodorovici, anunţă că la nivel
guvernamental vor fi iniţiate negocieri
cu toate statele membre pentru a
implementa un pachet de măsuri care
să răspundă “nevoii şi dorinţei de
revenire acasă” a românilor plecaţi la
muncă în străinătate. “Sâmbătă am
fost la Iaşi, oraşul despre care
Nicolae Iorga spunea în 1937 că “este
mai mult decât o ilustră capitală a
Moldovei’. Am avut discuţii foarte
interesante şi aplicate cu
reprezentanţii mediului de afaceri
local care mi-au împărtăşit atât ideile,
părerile şi soluţiile pe care le au
pentru dezvoltarea afacerilor, precum
şi problemele cu care se confruntă.
Una din problemele comune ridicate
de aceştia a fost lipsa forţei de
muncă. Tocmai pentru că aceasta
este o problemă cu caracter general,
întâlnită pe întreg teritoriul României,
precum şi în alte ţări europene, vreau
să îi asigur că la nivel guvernamental
vom iniţia negocieri cu toate statele

membre pentru a implementa un
pachet de măsuri care să răspundă
atât nevoii, cât şi dorinţei de revenire
acasă a celor plecaţi la munca în
străinătate”, a scris Teodorovici,
duminică, pe pagina sa de Facebook.

Şeful de la Finanţe a transmis în
finalul mesajului că: “Oamenii care
înţeleg să fie alături de alţi oameni şi
împreună pentru România ştiu deja
ceea ce simt şi
gândesc...#insistpentruRomania”.

Pe data de 6 aprilie, la finalul
reuniunii ECOFIN de la Bucureşti,
ministrul Finanţelor declara că ţările
europene din care pleacă multă forţă
de muncă spre restul Uniunii
Europene ar trebui să se gândească
la un pachet agresiv de măsuri care
să aducă o soluţie pentru mobilitatea
selectivă, care duce la exodul
creierelor. Acesta a precizat că
situaţia mobilităţii selective în cadrul
UE a fost unul din subiectele
principale discutate la reuniunea
miniştrilor europeni de Finanţe.

“Libera circulaţie a forţei de muncă a
adus mari beneficii economice.
Lucrătorii mobili contribuie la PIB-urile
ţărilor de origine şi ţărilor-gazdă şi în
cele mai multe cazuri au un rol
semnificativ în ceea ce priveşte
câştigurile celor rămaşi în ţara de
origine. Totuşi mobilitatea muncitorilor
poate avea şi efecte negative, de
exemplu atunci când mobilitatea e
selectivă, ducând la exodul creierelor
şi stopând creşterea potenţială. În
viitorul apropiat, prioritatea noastră ar
trebui să fie găsirea unei soluţii
comune la nivel european şi
implementarea unui instrument care
să ne ajute în rezolvarea acestui
fenomen”, a afirmat ministrul
Finanţelor. Eugen Teodorovici a
subliniat că din statele est-europene
pleacă în vestul Europei nu doar cei
înalt calificaţi, ci şi oamenii cu
calificări medii sau scăzute. Ministrul
Finanţelor s-a declarat nemulţumit de
discuţiile din cadrul ECOFIN privind
mobilitatea selectivă.

Țigările sunt cauza principală
pentru BPOC, o boală de care
probabil nu ați auzit, dar la care
suntem pe locul 3 în Europa ca rată a
mortalității. Simptomele sunt
înșelătoare, așa că mulți fumători își
dau seama că este ceva în neregulă
mult prea târziu, informează Digi24.
BPOC sau bronhopneumopatia
obstructivă cronică are ca efect
blocarea parțială a bronhiilor și
deteriorarea țesutului pulmonar. Pe
scurt, bolnavii nu mai respiră cum
trebuie. D. Veronica Șurlea - medic
primar pneumolog: „BPOC a crescut
ca și incidență și în rata mortalității
deja se situează pe locul 4 în lume
datorită numărului mare de decese
prin BPOC. Boală începe să se
manifeste în jurul vârstei de 40 de ani,
pentru că 80% dintre pacienții cu
BPOC sunt persoane care fumează
de 20-30 de ani“. Prof. dr. Miron
Bogdan - medic primar pneumolog:
„Și atunci când acest om, care de
obicei e un fumător vechi, tușește și
are expectorație, spune: Aaaaa, ia
uite, e din cauza fumatului. Am și eu
ceva, tuse tabacică...“. Dr. Magdalena

Ciobanu - medic primar pneumolog:
„Celebra tuse tabacică, considerată
de mulți fumători ca normală, deși
tusea nu este normală, la care se
adaugă un grad de oboseală la efort.
Acest efort poate să fie de la urcatul la
2-3 etaje până la efortul la activitățile
casnice“. Prof. dr. Miron Bogdan,
medic primar pneumolog: „Asta în
termeni medicali se numește dispnee.
Oamenii respiră greu. Și atunci, la
început, având în vedere caracterul
foarte insiduos al bolii, oamenii nici nu
își dau seama“.

Din nefericire majoritatea
pacienților pun simptomele pe baza
lipsei de mișcare și ajung la medic
după câțiva ani de la instalarea bolii,
adică atunci când încep să respire
greu chiar și în stare de repaus. De
cele mai multe ori simptomele devin
alarmante în urmă unei răceli mai
puternice. O radiografie va elimina
existența altor boli, însă cea care dă
diagnosticul precis este spirometria.
Iar cel mai important tratament este
renunțarea la fumat. Dr. Veronica
Șurlea, medic primar pneumolog:
„Țigara este dăunătoare și dăunează

procesul acesta inflamator
caracteristic BPOC-ului prin produsele
rezultate din arderea țigării. Se știe că
prin arderea țigării rezultă peste 4 mii
de componente dintre care peste 400
sunt dovedite cancerogenetice“. Un
bolnav de BPOC trăiește în medie cu
10 ani mai puțin decât speranța lui de
viață. În plus, dezvoltă mai des infecții
respiratorii și are de cele mai multe ori
depresie, mai ales că pe lângă
renunțarea la țigări trebuie să ia
tratament în fiecare zi. Dacă 80 % din
bolnavii de BPOC sunt fumători, restul
de 20 % care dezvoltă această boală
sunt cei expuși unui mediu poluat.
Adică minerii, sudorii, cei care
lucrează în industria siderurgică, dar
și persoanele care se încălzesc la
sobe și se expun la fumul de lemn.

Cel mai important factor de risc
rămâne însă fumatul. Pentru a nu
ajunge să suferiți de această boală
trebuie să renunțați la țigări cât mai
repede. Medicii atrag însă atenția că
doar 5% dintre fumători reușesc să
renunțe singuri la nicotină. Șansele
cresc însă de 7 ori dacă apelează la
ajutor specializat.

Cum vrea Teodorovici să-i întoarcă acasă pe
românii plecaţi la muncă 


